
 

 

 
 

 

 
  

Dagsorden til 4. bestyrelsesmøde 2023-2024 
Deltagere:  

• Philip Vivet (Kommunal repræsentant) - Formand 

• Lone Børlum (Repræsentant fra organisationer og foreninger) - Næstformand 

• Troels Thylstrup (Repræsentant fra organisationer og foreninger) 

• Steffen Nørgaard (Forældrerepræsentant)  

• Line Schnoor (Forældrerepræsentant)  

• Aleksander Georgsen (Medarbejderrepræsentant) 

• Rasmus Kofod (Medarbejderrepræsentant) 

• Agnete Fredslund Schmidt (Elevrepræsentant) 

• Jim Bang (Elevrepræsentant) 

• Allan Bjørnskov Hansen (Ungdomsskoleleder) 
• Anders Ørskov (Viceungdomsskoleleder) 

• Gæster fra fritidsafdelingen & SSP 

Dato og tid: Tirsdag den 2. april 2024 kl. 18:00-20:30 
Sted: UngHerning, Gl. Skolevej 76 
Mødeleder: Philip 
Referent: Anders 
 
 
 
 
 
 
 
 

 Emne  Punkt 
type1 

Tid og ansvarlig Indstilling Referat 

0  Fravær/Afbud  O 2 min - Philip  Afbud fra Jim Bang og Lone Børlum 

1 Gennemgang af refera-
tet fra sidste møde 

D 3 min - Philip Er der emner eller punkter, der skal føl-
ges op på? 

Intet 

2 Tema: Fritidsundervis-
ning 

0+D 60 min - Allan Fritidsundervisningen inviterer til drøf-

telse af indsatsen samt idéer og tanker 

for den kommende sæson. 

Status i afd. V/Holger 

 
1 O: orientering; D: drøftelse; B: beslutning 

http://www.ungherning.dk/
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Det indstilles at punktet drøftes og tages 

til efterretning. 
 

Fritidsundervisning i den klassiske forstand er under pres – 
både i Herning og på landsplan, hvor der generelt opleves vi-
gende tilmelding til de længerevarende aktiviteter, som 
strækker sig over hele sæsonen.  
UngHerning har valgt en decentral model, hvor der er stor fo-
kus på at have aktiviteter på alle overbygningsskoler og gene-
relt bredt fordelt i kommunen. 
 
Holdstørrelser har ændret sig. Udgangspunktet for en hold-
størrelse er min. 8 unge. Der tages dog individuelle holdhen-
syn, hvis vi finder det relevant og vigtigt, eks. ved deltagelse 
af udsatte unge. 
 
Visionsarbejde V/Kristina, Allan og Karina 
Gennemgang af visionsarbejde i fritidsafdelingen. Se slide-
show fra præsentation. Vedhæftet. 
Formål med afdelingen: Udbyde dannende alsidige og forplig-
tende fritidsaktiviteter… 
 
Gruppearbejde 
Hvad forstår vi ved et alsidigt fritidstilbud? 
 
Gruppe 1: 
Det vigtigste er ikke hvor mange, men de rigtige unge. 
 
Dem der ikke har andre tilbud. Bredden er også vigtig, så vi 
ikke laver ungdomsskole for de få.  
 
Tilbyde fritidsaktiviteter til de unge, der har brug for det. 
 
Der skal være en vekselvirkning mellem længere forløb og ak-
tiviteter der er mindre forpligtende f.eks. aktiviteter over en 
enkelt dag. 
 
Ville være ked af hvis vi skabte mange enkeltdags arrange-
menter, der byder ind i bredden. De skal være der, som sup-
plementet og som stepping stone til et andet hold. 
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Gruppe 2: 
Hvad er det forpligtende fællesskaber i engangsevents. Har 
det skabt nye fællesskaber. Næppe. 
 
Det forpligtende handler om at byde ind i fællesskabet. I en-
keltdags arrangementer behøves man ikke byde ind i det 
store fællesskab. 
 
Hvem skal vi være Ungdomsskole for? Dem der ikke har andre 
steder at være. UngHerning skal ikke kun være for nørder, 
men også for de mange. Kerneopgaven ligger ved de få, men 
man skal huske bredden. 
 
Skal der være en gulerod for at møde op til et arrangement?   
 
Hvad forstår I ved, at fritidsafdelingens tilbud er tilgængelige 
for alle kommunens unge? 
 
Gruppe 1-2: 
 
Vær opmærksom på at benytte klub medarbejdere som ga-
teway til et fritidshold.   
 
Obs på at bygge på ind til centrale hold.  
 
Tidligere har man været rundt og samle op i bus. Det kunne 
være en mulighed i fremtiden. 
 
Kan man slutte af med en fællestur for alle hold eller nogle 
hold samlet!? 
 
Skal ikke blive for dyrt? Hvad er dyrt. Det er der stor forskel 
på. 
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3.a. Orientering fra skoleud-

viklingssamtale 
 

O+D 5 min – Allan UngHerning var indkaldt til skoleudvik-

lingssamtale med udvalgsformanden, 

børne- unge direktøren samt skoleche-

fen. Samtalen fandt sted onsdag d. 21/2-

24. 

 

Orientering om samtalens emner. 

 

Det indstilles at punktet tages til efterret-

ning. 

 

Allan orienterede om skoleudviklingssamtalen. Der kommer 
et notat på hjemmesiden om ganske kort tid. 
 
Vi valgte ikke at holde oplæg, men at indbyde til en samtale 
om, hvilken Ungdomsskole vi skal være. 
 
På andre skoler har bestyrelsen deltaget. Skal bestyrelsen 
være repræsenteret i fremtiden? En opfordring til dette fra 
Troels. Det er hermed noteret. 

  

3.b. Strukturændring af DOT D+B 10 min – Lise & 
Allan 

I forlængelse af skoleudviklingssamtalen 

er der arbejdet på et forslag til en struk-

turændring af DOT.  

 

Udgangspunktet for drøftelsen er ved-

hæftet som bilag. 

 

Det indstilles at strukturændringen drøf-

tes og det besluttes, om og hvordan der 

skal arbejdes videre med ændringen. 

 

Der gives udtryk for at ungekulturen har ændret sig.  
Der opleves ikke den samme værdi ved DOT-indsatsen som 
tidligere. 
 
Italesættes at der prioriteres det forbyggende frem for det 
brandslukkende.  
 
Dokumentet med baggrund og forslag var vedhæftet som bi-
lag til dagsordenen.  
 
Der ligger en formidlingsopgave i denne beslutning. Vi kan 
gøre det på en anden måde.   
 
Det blev besluttet, at der arbejdes videre omkring forslaget. 
 

4 Humanistisk nonfirma-
tion 

 

O+B 10 min – Troels Punkt foreslået på sidste møde. 
 

Troels laver oplæg. 

 

Det indstilles at punktet drøftes og be-

sluttes.  

 

Troels fremlagde for bestyrelsen. 
 
Der er forskellige termer, der benyttes og forskellige definitio-
ner af ritualet fra barn til voksen. 
 
Hvorfor? Give unge mulighed for at indgå i et fællesskab frem 
mod en rituel overgang til voksenlivet. 
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Se vedhæftet slideshow for yderligere. 
 
Kommentarer: 
Har dansk humanistisk samfund en undervisningspakke? Det 
har de, men det er dyrt. Foregår primært i de 4 største danske 
byer. 
 
Der kom flere positive tilbagemeldinger på forslaget. 
 
Udmærket ide. 
 
En god pointe er, at der mangler tilbud/fællesskab til unge der 
ikke ønsker religiøs konfirmation 
 
Skal der være en fejring? Bliver det en konkurrence til folkekir-
ken? Det bliver det ikke, hvis det er et tilbud til alle unge. Også 
dem der skal eller er konfirmeret. 
 
Skal det hedde noget andet? 
 
Det blev besluttet, at der arbejdes videre med et oplæg til be-
styrelsen.  
 

5 De unges punkt O+D 10 min – De 

unge 

Elevrepræsentanterne orienterer om sta-

tus på arbejdet i det fælles elevråd og 

medbringer eventuelt emner/ønsker fra 

det fælles elevråd 

 

Det indstilles at orienteringen tages til ef-

terretning. 

 

Agnete fortalte om demokratidagen. 
 
Hun synes det havde været en god dag. Lidt mindre fælles på 
fermaten denne gang og mere ude på workshop. Det funge-
rede godt. Deres skole lavede graffiti. De brugte ikke så meget 
det de havde lavet på forhånd, men hun synes stadig det var 
en god workshop. 
 

6 Demokratidagen d. 6/3-

24 

O 5 min – De unge 

+ AO 

Orientering om demokratidagen. 

 

Der blev vist 
 
https://www.instagram.com/ungesstemmer/ 

 

https://www.instagram.com/ungesstemmer/


- 6 - 

Det indstilles at orienteringen tages til ef-

terretning. 

 

7 Nyt fra afdelingerne, 

herunder ”bestyrelsen 

med på job” 

D 5 min - Allan Bilag med status fra afdelingerne udsen-
des inden mødet sammen med forslag til 
aktiviteter, hvor bestyrelsen kan deltage. 
 
Det indstilles at det udsendte materiale 
drøftes og tages til efterretning. 
 

Status på økonomi, hvor vi forventer at ramme 0 i årsresultatet. 
 
 

8 Fælles om ungelivet O 3 min - Allan Orientering om ansøgningen til Fælles 
om ungelivet. 
 

Det indstilles at orienteringen tages til ef-

terretning. 
 

Herning kom desværre ikke med som projektkommune. Ar-
bejdsgruppen har besluttet at arbejde videre med projektet og 
vil forsøge at finde finansiering andet steds. 

9      

X Evt. O 5 min - Alle Orientering  
 

Morten Lillie har haft første arbejdsdag som daglig leder af 
Makerspace i dag. Han kommer på næste bestyrelsesmøde. 
 

Y Godkendelse af referatet B 2 min - Anders Det indstilles at referatet godkendes  

 
 
Godkendelse af referatet:  
 
 
 
 

Bestyrelsesformand 

Philip Vivet 
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